
 

Jaarplan handhaving en beantwoording raadsvragen handhaving 2020-16099
12 mei 2020

Aan de leden van de raad,

Middels deze raadsinformatiebrief deelt het college met u het jaarplan handhaving 2020 en 
beantwoord de schriftelijke raadsvragen omtrent de inzet van BOA's zoals gesteld op 24 
februari 2020.

Jaarplan handhaving 2020
Elk jaar wordt er een jaarplan opgesteld waarin de prioriteiten voor de inzet van de BOA's 
bepaald worden. Op 12 november 2019 heeft u de motie "Jaarplan handhaving" 
aangenomen. Op 28 januari 2020 heeft het college invulling gegeven aan deze motie door u 
op de oriëntatieavond handhaving te vragen om input te leveren voor het jaarplan 
handhaving 2020. Aanvullend hierop hebben de fracties de mogelijkheid gehad om 
schriftelijk input te leveren tot 19 februari 2020.

De schriftelijke input en de input van 28 januari is verwerkt in het jaarplan handhaving 2020. 
Dit jaarplan is in het college van 12 mei vastgesteld. In de bijlage treft u het definitieve 
jaarplan. 

Het college gaat met u eind 2020 het jaarplan evalueren. Tevens wordt het inwonerspanel 
van het OCD ingezet om de samenleving input te vragen voor het jaarplan 2021. Deze input 
maakt onderdeel uit van het gesprek wat het college met u wil voeren eind 2020.

Tot slot wil het college u meegeven dat het jaarplan handhaving samen met u in het pre-
corona tijdperk is opgesteld. Met het ingaan van de corona maatregelen medio maart is ook 
de focus van de inzet van onze BOA's tijdelijk veranderd. Het toezien op de naleving van de 
Corona maatregelen is in de Corona periode prioriteit geweest. Andere taken hebben 
hierdoor tijdelijk minder prioriteit gehad. Dit effect zal ook terug te zien zijn in de geplande 
evaluatie eind 2020.
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Schriftelijke vragen
Op 24 februari heeft u aanvullende schriftelijke vragen gesteld naar aanleiding van de 
oriëntatieavond van 28 januari 2020. In bijlage 1 treft u de beantwoording van deze vragen 
aan.

Motie BOA's
Op 10 maart heeft u de motie BOA's ingediend. U vraagt ons in deze motie om te 
onderzoeken wat de gevolgen zouden zijn indien wij onze BOA's niet zouden inhuren maar 
in eigen dienst nemen. Het college pakt deze motie op. De huidige 
dienstverleningsovereenkomst (DVO) met Dordrecht loopt per 1 januari 2021 af.  Dit jaar is 
dus het juiste moment voor een dergelijk onderzoek. In uw motie geeft u aan graag de 
resultaten van dit onderzoek voor de Kadernota te bespreken. Deze termijn is helaas niet 
haalbaar. Het college wil u voorstellen om de uitkomsten van dit onderzoek voor de 
begrotingsbehandeling met u te delen.  

Hoogachtend,

De gemeentesecretaris, De burgemeester,
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Schriftelijke vragen Handhaving 
Datum:   24 februari 2020

Aan de voorzitter van de raad
Steller vraag:  ABZ en CDA 
Onderwerp: Handhaving

Geacht college,

Wij hebben 28 januari jl. een presentatie over handhaving bijgewoond. De presentatie 
hebben wij als informatief en goed ervaren waarvoor onze dank.
Op 1 punt is ons nog niet geheel duidelijk, daarom stellen wij deze vragen:

Het college wordt verzocht de volgende vraag, vragen schriftelijk te beantwoorden:

1. Kunt u duiden waar het verschil in de kosten per FTE handhaver/BOA tussen 
Zwijndrecht en de andere gemeenten liggen?

Elke gemeente is uniek en anders georganiseerd zeker op het gebied van handhaving. 
Hierdoor is een goede benchmark lastig te geven aangezien op onderdelen grote verschillen 
bestaan. 

In hoofdlijnen wordt het prijsverschil veroorzaakt door:

1- Heeft de gemeente BOA's in eigen dienst of huurt de gemeente in
2- Indien de gemeente inhuurt welke (aanvullende) diensten worden er dan ingehuurd 

en van welke faciliteiten wordt er gebruik gemaakt

De gemeente Zwijndrecht huurt op dit moment BOA's in bij de gemeente Dordrecht voor 
€61,- per uur. De gemeente betaalt niet alleen voor uren handhaving maar ook voor een 
aantal backoffice diensten. Denk hierbij bijvoorbeeld aan diensten als juridische 
ondersteuning, het afhandelen van bezwaar en beroep en inroostering. Daarnaast gebruikt 
de gemeente een aantal faciliteiten van Dordrecht zoals apparatuur om digitaal processen 
verbaal op te stellen en vervoer. Al deze diensten en faciliteiten hebben effect op het 
uurtarief. 

Omdat de wijze waarop gemeenten handhaving georganiseerd hebben en de aanvullende 
diensten en faciliteiten waarvan gebruik gemaakt wordt sterk verschillen, verschillen ook de 
kosten per FTE handhaving. 
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2. En zo ja, kunt u nader toelichten waardoor dit verschil is ontstaan?

Situatie Zwijndrecht
In 2018 is er een DVO afgesproken met Handhaving Dordrecht. In het DVO zijn afspraken 
gemaakt over de inzet van de handhavers, ondersteuning, kleding, vervoer, apparatuur, p-
zaken en vervanging bij ziekte etc. Dit DVO is afgesproken voor 3 jaar tot 2021. Voor dit 
totaal pakket is een uurtarief afgesproken van € 61,- per uur. 

Situatie Dordrecht
Dordrecht heeft een aanbesteding gehouden met verschillende marktpartijen. Het grootste 
gedeelte van de toenmalige vaste medewerkers is overgenomen door de marktpartij met 
behoud van arbeidsvoorwaarden. Dordrecht huurt enkel handhavingscapaciteit in. 
Aanvullende zaken zoals juridische ondersteuning en management wordt niet ingehuurd 
door Dordrecht maar gedaan door personeel wat in eigen dienst is. 

Situatie Papendrecht
Papendrecht heeft eigen BOA's  in dienst. Deze kosten per fte +/- €70.000. Dit is exclusief 
kosten mbt aansturing, juridisch advies en faciliteiten als apparatuur en vervoer. 

Situatie Sliedrecht
Heeft een DVO afgesproken met Papendrecht. Papendrecht heeft aangegeven om te 
stoppen met deze detachering eind 2020 aangezien het steeds lastiger is om kwaliteit te 
leveren tegen het afgesproken lage uurtarief.

3.    Kunt u duiden wat er met de inkomsten voor het opgelegde boetbedrag gebeurt?

Hoofdlijn is dat de boetes vanuit fiscaal parkeren (naheffingsaanslag) ten gunste komen van 
de gemeente en jaarlijks terugvloeien in de algemene middelen.
De bekeuringen die op basis van overige wetgeving (zoals strafrecht en APV) worden 
uitgeschreven worden afgehandeld door het CJIB. Deze opbrengsten komen niet ten goede 
van de gemeente. 

4.   Indien dit bij de gemeente belandt hoeveel is dit dan op jaar basis?

Voor boetes uit fiscaal parkeren waren de inkomsten in 2018: €5926,- en in 2019: €2109,-.
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5.  In de presentatie staat dat de “totale inzet voor de BOA’s vanuit Afval (39%),        
Parkeren (23%), Honden (18%) en Drank en Horeca (20%) gefinancierd wordt.”
Dan zou de conclusie kunnen zijn dat handhaving kosten neutraal is. Klopt dat?
Zo nee, welk deel van de €225.000 wordt gedekt door boetes etc.?

Nee dit klopt niet. De inzet van de BOA's wordt vanuit verschillende budgetten 
gefinancieerd. Te weten afval, honden, drank en horeca en parkeren. Deze passage in de 
presentatie heeft dus geen betrekking op de inkomsten vanuit handhaving maar enkel vanuit 
welke producten handhaving gefinancieerd wordt.

De inkomsten die wij vanuit bekeuringen hebben betreffen enkel die inkomsten vanuit 
betaald parkeren (fiscale handhaving) voor 2019 bedroegen deze inkomsten € 2109,-. De 
totale kosten voor handhaving €225.000,- worden dus zeer beperkt gedekt door de 
opbrengsten.

6. Kunt u aangeven hoeveel fout geparkeerde/wees fietsen de gemeente/boa in 2019 
rondom het station heeft verwijderd.

Ja dat kan. In totaal zijn er in 2019, 264 fout geparkeerde fietsen en weesfietsen verwijderd.  
Hiervan stonden er 128 in de directe omgeving van het station.


